

WEDNESDAY, NOVEMBER 5, 1986

(2)

The Standing Committee on Agriculture met *in camera* at 6:36 o'clock p.m. this day, the Chairman, Lee Clark, presiding.

Members of the Committee present: Ross Belsher, Don Boudria, Harry Brightwell, Lee Clark, Maurice Foster, Bill Gottselig, Stan Hovdevo and Arnold Malone.

In Attendance: From the Library of Parliament: Sally Rutherford, Research Officer.

The Committee met to consider its future business.

The Chairman presented the First Report of the Sub-Committee on Agenda and Procedure, being read as follows:

Your Sub-Committee met on Tuesday, October 21, and on Thursday, October 30, 1986, to consider the future business of the Committee and agreed to make the following recommendations:

1. That the Honourable John Wise, Minister of Agriculture, be invited to appear before the Committee at his earliest convenience.
2. That the Honourable Charles Mayer, Minister of State responsible for the Canadian Wheat Board, be invited to appear before the Committee at his earliest convenience.
3. That, in accordance with its mandate under Standing Order 96(2), the Committee enquire into scientific research affecting the dairy industry and that, to this end, representatives of the Dreamstreet Redgen Holsteins research project be invited to appear before the Committee.
4. That, in accordance with its mandate under Standing Order 96(2), the Committee undertake a study of farm input costs;
That Officials of the Department of Agriculture be invited to testify; and

That it invite submissions from various producers' and manufacturers' groups.

5. That, in accordance with its mandate under Standing Order 96(2), the Committee establish a Sub-Committee on the Tobacco-Growing Industry for the purpose of making recommendations on maintaining socio-economic stability in those regions of Canada adversely affected by the decline in tobacco consumption and production, by considering among other things:
 - (a) employment problems in affected areas, and
 - (b) development of other crops through agronomic research, technology transfer, processing and market development, and financial assistance relating thereto;

That the Sub-Committee be composed of five (5) members of the Committee, including three (3) from the

LE MERCREDI 5 NOVEMBRE 1986

(2)

Le Comité permanent de l'agriculture se réunit à huis clos aujourd'hui à 18 h 36 sous la présidence de Lee Clark, (*président*).

Membres du Comité présents: Ross Belsher, Don Boudria, Harry Brightwell, Lee Clark, Maurice Foster, Bill Gottselig, Stan Hovdebo et Arnold Malone.

Aussi présente: De la Bibliothèque du Parlement: Sally Rutherford, attachée de recherche.

Le Comité se réunit pour discuter de ses travaux futurs.

Le président présente le premier rapport du Sous-comité du programme et de la procédure dont la teneur suit:

Le Sous-comité s'est réuni le mardi 21 octobre et le jeudi 30 octobre 1986 pour discuter des travaux futurs du Comité et a convenu de faire les recommandations suivantes:

1. Que le ministre de l'Agriculture, l'honorable John Wise, soit invité à comparaître devant le Comité à une date qui lui conviendra.
2. Que le ministre d'État chargé de la Commission canadienne du blé, l'honorable Charles Mayer, soit invité à comparaître devant le Comité à une date qui lui conviendra.
3. Que, en vertu de l'autorité qui lui confère l'alinéa 96(2) du Règlement, le Comité examine les questions relatives aux recherches scientifiques ayant une incidence sur l'industrie laitière et que, pour ce faire, des responsables du projet *Dreamstreet Redgen Holsteins* soient invités à se présenter devant lui.
4. Que, en vertu de l'autorité que lui confère l'alinéa 96(2) du Règlement, le Comité procède à l'examen des coûts de production agricole;
Que des fonctionnaires compétents du ministère de l'Agriculture soient invités à témoigner sur cette question;
Que des organismes représentant des producteurs et des manufacturiers soient invités à présenter leurs vues au Comité.
5. Que, en vertu de l'autorité que lui confère le paragraphe 96(2) du Règlement, le Comité constitue un Sous-comité de la tabaculture ayant pour mission de présenter des recommandations concernant le maintien de la stabilité socio-économique des régions du Canada touchées par le déclin de la consommation et de la production de tabac, et chargé d'étudier, entre autres:
 - a) les problèmes d'emploi dans les régions touchées,
 - b) le développement d'autres cultures au moyen de la recherche agronomique, du transfert de technologies, du développement de la transformation, de la recherche de marchés et de l'aide financière à cet égard;

Que le Sous-comité soit composé de cinq (5) membres du Comité, dont trois (3) membres du Parti progressiste-